



Pour le français, [cliquez ici](#).

I write with some exciting news: **we've released [our Strategic Plan](#)!**

Our Plan comes at a watershed moment: **the effects of climate change are clearly upon us, and the biodiversity crisis continues.** Coupled with economic uncertainty, ecological progress is eroding—the abandonment of the consumer carbon tax or proposals for pipelines being just two examples. It's no wonder that many are also despairing.

The moment for bold action is now.

Make a donation

Here's some of what we have in mind:

- **Movement-building and Mobilizing:** To accelerate local environmental action and impact systems change, we'll work to grow our movement to 50,000 people—but inclusively, so our movement reflects all of Ottawa.
- **Collaboration:** We'll continue our work with community groups, environmental organizations, City staff, and elected officials to build power and create impact.
- **Political action:** We've already mobilized around the provincial and federal elections and are gradually preparing for next year's municipal election. We'll continue our political work in the meantime too.
- **Culture of Care:** We'll create a team culture of care, well-being, and fulfillment of potential—including our full ecosystem of staff, board, volunteers, and supporters.
- **Centring Equity:** We'll embed justice, equity, diversity, and inclusion in every part of our organization, community, and programs and learn deeply about, and engage meaningfully in, Truth and Reconciliation.

As the heartbeat of the ecological movement in Ottawa, we commit in our Plan to being educator, mobilizer, advocate, collaborator, watchdog, and thoughtful agitator. These roles will play out across **our program streams—Climate, Nature, and People**—each of which responds to an ecological crisis.

We invite you to [peruse the plan](#), either in its entirety or in a one-page version. As you'll see, it's the Ecology Ottawa you know and support already, but with a refresh and a sharper articulation of our values.

Donate today

Thank you as always for your support. We hope you'll join us in implementing this plan, and in helping us make Ottawa the green capital of Canada.

With warm wishes,

William and the Ecology Ottawa Team



We were pleased to welcome **our new Community Organizer, Kay Taghdi**, to our team. Kay joins us for eight weeks through the Canada Summer Jobs program and will be leading our door-knocking efforts with our Electric School Bus program.

We also welcomed **three new board members** to the team: María Paula Choque, Laura Neidhart, and Maxine Patenaude. We're eager to work with you, and we thank our board members for the generous gift of their time and energy!

We've been engaging City Council as they consider solutions for our **waste residuals**, a topic with major implications for Ottawa's environment. Learn more [here](#), and check out [our delegation](#) given at Environment and Climate Change Committee.

Several members of our EcoYouth Council attended recently participated in **an intergenerational dialogue** on climate hosted by our friends at Climate Legacy. Two participants [shared their reflections](#).

Ecology Ottawa has joined [1% for the Planet](#) as an environmental partner! This partnership will advance our impact and involve more businesses in the environmental movement.



ENGAGEMENT OPPORTUNITIES

Join our **summer door-knocking campaign** for electric school buses! We're looking for enthusiastic volunteers who enjoy connecting with people about environmental issues. [Email us](#) for more details.

We're seeking a Treasurer to join our Board of Directors! Learn more and [apply here](#).

Have you submitted feedback on **Draft 2 of Ottawa's new Zoning By-law**? Our former board member Jeffrey Ren, an urban planner, breaks down the changes in [this blog post](#).

Are you a teacher—or summer program instructor—who would like a **presentation on ecological topics** for your class? Our Youth Council is ready to give presentations across the city! [Email us](#) for more details.

The City is seeking feedback on its **draft Climate Resiliency Strategy**, which will guide how Ottawa's preparation for and response to the impacts of climate change. [Submit](#) by June 30.

Did you know? Councillors can host **early Budget 2026 consultations**—and some have already. Learn more [here](#), and ask your councillor to host a consultation and have your voice heard!

The City is seeking feedback on **community waste initiatives!** Please [share your ideas](#) on reusing, repairing, or sharing household items by July 7.



Tree giveaway, Carleton Heights Community BBQ: June 24, 5 – 7:30 pm 
Carleton Heights Community Centre. Please [RSVP!](#)



We [shared our concerns with CTV Ottawa](#) about incineration as a solution to Ottawa's waste residuals.

Our Climate Change Organizer Nick Grover [spoke with Ottawa Compass](#) about the reliability of Ottawa's municipal buses.

Carol Doré, winner of our Refuse–Reduce–Reuse Eco Award [spoke with CBC's Stu Mills](#) about her work reducing waste at the Ottawa Hospital Research Institute.

We're powered by our volunteers and community supporters. [Donate today](#) to help create a green, resilient, and just Ottawa!

Donate today

Je vous écris pour vous annoncer une grande nouvelle : **nous avons publié [notre plan stratégique](#) !**

Notre plan arrive à un moment charnière : **les effets du changement climatique se font clairement sentir et la crise de la biodiversité se poursuit.** Conjugué à l'incertitude économique, le progrès écologique s'érode, comme en témoignent l'abandon de la taxe carbone sur la consommation ou les projets de construction de pipelines, pour ne citer que deux exemples. Il n'est donc pas étonnant que beaucoup sombrent dans le désespoir.

C'est maintenant qu'il faut agir avec audace.

Faire un don

Voici quelques-unes de nos projets :

- **Création d'un mouvement et mobilisation :** afin d'accélérer l'action environnementale locale et d'influencer les systèmes de changement, nous nous efforcerons d'élargir notre mouvement à 50 000 personnes, mais de manière inclusive, afin que notre mouvement reflète toute la population d'Ottawa.
- **Collaboration :** nous poursuivrons notre travail avec les groupes communautaires, les organisations environnementales, le personnel municipal et les élus afin de renforcer notre pouvoir et d'avoir un impact.
- **Action politique :** nous nous sommes déjà mobilisés autour des élections provinciales et fédérales, et nous nous préparons progressivement pour les élections municipales de l'année prochaine. Nous poursuivrons également notre travail politique entre-temps.
- **Culture de l'attention :** nous créerons une culture d'équipe axée sur l'attention, le bien-être et la réalisation du potentiel, qui inclura l'ensemble de notre écosystème – c'est-à-dire notre personnel, notre conseil d'administration, nos bénévoles et nos sympathisants.
- **Mettre l'équité au centre :** nous intégrerons la justice, l'équité, la diversité et l'inclusion dans tous les aspects de notre organisation, de notre communauté et de nos programmes, et nous approfondirons nos connaissances sur la Vérité et la Réconciliation et nous nous engagerons de manière significative dans ce processus.

En tant que cœur du mouvement écologique à Ottawa, nous nous engageons dans notre plan à être des éducateurs, des mobilisateurs, des défenseurs, des collaborateurs, des gardiens et des agitateurs réfléchis. Ces rôles se déclineront dans **nos différents programmes – Climat, Nature et Personnes** – qui répondent chacun à une crise écologique.

Nous vous invitons à [consulter le plan](#), dans son intégralité ou dans sa version d'une page. Comme vous le verrez, il s'agit de l'Ecology Ottawa que vous connaissez et soutenez déjà, mais avec une nouvelle approche et une articulation plus claire de nos valeurs.

Donner

Merci comme toujours pour votre soutien. Nous espérons que vous vous joindrez à nous pour mettre en œuvre ce plan et nous aider à faire d'Ottawa la capitale verte du Canada.

Avec nos meilleurs vœux,
William et l'équipe d'Écologie Ottawa



Nous avons été ravis d'accueillir **notre nouvelle Organisatrice communautaire, Kay Taghdi**, au sein de notre équipe. Kay se joindra à nous pendant huit semaines dans le cadre du programme Emplois d'été Canada et dirigera nos efforts de porte-à-porte dans le cadre de notre programme de bus scolaires électriques.

Nous avons également accueilli **trois nouvelles membres au sein de notre Conseil d'administration** : María Paula Choque, Laura Neidhart et Maxine Patenaude. Nous sommes impatients de travailler avec vous !

Nous avons collaboré avec le Conseil municipal dans le cadre de sa réflexion sur les solutions à apporter au problème des **résidus de déchets**, un sujet qui a des implications majeures pour l'environnement à Ottawa. Pour en savoir plus, [cliquez ici](#) et voir [l'intervention](#) que nous avons présentée devant le Comité de l'environnement et de l'adaptation aux changements climatiques.

Plusieurs membres de notre Conseil ÉcoJeunes ont récemment participé à **un dialogue intergénérationnel** sur le climat organisé par nos amis de Climate Legacy. Deux participants ont [partagé leurs réflexions](#).

Écologie Ottawa s'est jointe à **1 % pour la planète** en tant que partenaire environnemental ! Ce partenariat renforcera notre impact et impliquera davantage d'entreprises dans le mouvement environnemental.



POSSIBILITÉS D'ENGAGEMENT

Participez à notre **campagne estivale de porte-à-porte** pour des autobus scolaires électriques ! Nous recherchons des bénévoles enthousiastes qui aiment partager avec les gens des renseignements environnementales. [Contactez-nous](#) pour plus de détails.

Nous recherchons un trésorier pour rejoindre notre conseil d'administration ! Pour en savoir plus et postuler, [cliquez ici](#).

Avez-vous soumis vos commentaires sur la **deuxième version du nouveau règlement de zonage d'Ottawa** ? Jeffrey Ren, ancien membre de notre Conseil d'administration et urbaniste, analyse les changements dans [cet article](#).

Vous êtes enseignant ou animateur d'un programme d'été et vous aimeriez que votre classe assiste à une **présentation sur des thèmes écologiques** ? Notre Conseil des jeunes est prêt à faire des présentations dans toute la ville ! [Envoyez-nous un courriel](#) pour plus de détails.

La Ville sollicite des commentaires sur sa **Stratégie de résilience climatique**, qui guidera la préparation et la réponse d'Ottawa aux effets des changements climatiques. [Soumettez vos commentaires](#) avant le 30 juin.

Le saviez-vous ? Les conseillers municipaux peuvent organiser des **consultations préliminaires sur le budget 2026**, et certains l'ont déjà fait. [Renseignez-vous](#) et demandez à votre conseiller municipal de monter une consultation !

La Ville sollicite des commentaires sur les **initiatives communautaires en matière de déchets** ! Veuillez [partager vos idées](#) sur la réutilisation, la réparation ou le

partage d'articles ménagers avant le 7 juillet.



Don de arbres, Barbecue communautaire de Carleton Heights : 24 juin, de 17 h à 19 h 30 📍 Centre communautaire de Carleton Heights. Veuillez [confirmer votre présence](#) !



Nous avons [partagé nos préoccupations à CTV Ottawa](#) concernant l'incinération comme solution aux déchets résiduels d'Ottawa.

Notre Organisateur sur le changement climatique, Nick Grover, [s'est entretenu avec Ottawa Compass](#) au sujet de la fiabilité des autobus municipaux d'Ottawa.

Carol Doré, lauréate de notre prix écologique Refuser–réduire–réutiliser), [s'est entretenue avec Stu Mills de CBC](#) au sujet de son travail de réduction des déchets à l'Institut de recherche de l'Hôpital d'Ottawa.

*Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les membres de notre communauté.
[Faites un don aujourd'hui](#) pour aider à créer une Ottawa verte, résiliente et juste !*

Faire un don

Ecology Ottawa

<https://www.ecologyottawa.ca/>

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to noah.montpetit.armstrong@ecologyottawa.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).